

Rifapentine

【O8048】Priftin 150mg/Tab

ATC Code : J04AB05

中文名：肺挺膜衣錠 «Sanofi»

適應症：結核病

藥理分類：Antitubercular Agent; Rifamycin.

用法用量：Administration: orally, administer **with meals**. For patients who cannot swallow tablets, the tablets may be crushed and added to a small amount of semi-solid food and consumed immediately.

Dosage regimen:

Tuberculosis, latent infection:

Once-weekly regimen:

PO: Administer for 12 weeks in combination with isoniazid.

Note:

- Should be administered by DOT(directly observed therapy).
- This regimen may only be used in patients who are **not** pregnant and/or not expecting to become pregnant;
- if used in HIV-infected patients, it may only be used in those receiving antiretroviral therapy with acceptable drug-drug interactions with rifapentine.

10 to 14 kg: 300 mg once weekly

14.1 to 25 kg: 450 mg once weekly

25.1 to 32 kg: 600 mg once weekly

32.1 to 50 kg: 750 mg once weekly

>50 kg: 900 mg once weekly

不良反應：腹瀉、腹痛、頭暈、噁心或嘔吐。尿液、皮膚與人體分泌物呈橘紅色。

交互作用：Voriconazole: ↓ plasma voriconazole level and ↑ plasma Rifapentine level.

Exemestane : ↓ exemestane exposure.

Clarithromycin: ↓ clarithromycin exposure and ↑ risk of uveitis; ↑ Rifapentine exposure.

Fluconazole: ↑ Rifapentine serum level and potential Rifapentine toxicity.

Dronedarone: ↓ dronedarone plasma level.

Fentanyl: ↓ plasma concentrations of fentanyl.

Indinavir: ↓ indinavir efficacy.

Nifedipine: ↓ nifedipine exposure.

注意事項：● 若有皮膚過敏或皮膚變黃，應儘快告訴醫師。服藥期間會使淚液、尿液或糞便變成橘色。

● 服藥期間不要配戴隱形眼鏡。

懷孕期：沒有對懷孕婦女進行適當且有良好控制的研究。只有在可能的效益超過對胎兒可能造成的風險時方可使用。

授乳期：沒有對授乳婦女進行適當且有良好控制的研究。只有考慮對母體的重要性後，才決定要停止補乳或停止用藥。乳汁可能變橘紅色。